
VOJKOVICK›

ZPRAVODAJ
www.vojkovice.infowww.vojkovice.info RoËník 25 Ë.1/2024RoËník 25 Ë.1/2024

Vydává obec Vojkovice
Foto: Jan Krs



2

Úřední hodiny OÚ Vojkovice 

Pondělí 8:00 - 12:00 13:00 - 17:00

Středa 8:00 - 12:00 13:00 - 17:00

Aktuální dění v obci můžete sledovat zde: 
• www.vojkovice.info

• facebook.com/vojkovice
• prostřednictvím e-mailu přihlášením do systému Munipolis 

(mobilní rozhlas) / vojkovice.info/mobilni-rozhlas

Zapište si do kalendáře: 
Gulášfest: 13. dubna 2024

• Pálení čarodějnic: 30. dubna 2024
• Babské hody: 18. května 2024

• Dětský den: 2. června 2024
• Zasedání zastupitelstva: 5. června 2024

• Den spolků: 22. června 2024
• Vavřinecké hody: 2. – 4. srpna 2024

• Rozloučení s prázdninami: 24. srpna 2024

Redakční rada: JUDr. Jitka Šmídová
Ing. Miroslava Floriánová
Leoš Janíček

Grafické zpracování: Jan Krs
Leoš Janíček

Uzávěrka příštího čísla: 20.8.2024
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Milé čtenářky, milí čtenáři,
zdravím vás v první jarní dny, s nimiž přichází nejen

první jarní vůně, ale také první číslo letošního zpravodaje. 

Pojďme společně nahlédnout za oponu času blízké
budoucnosti, abychom zjistili, co nás v prvním pololetí
čtyřkového roku čeká, a to na poli činnosti obce, která
se nese ve znamení bezpečnosti, ve spojení se společen-
skou složkou obce.

Nelze jinak než na úvod upozornit na významnou
společenskou událost, která nás čeká dne 13. 4. 2024.
V tento den, v nově opravené zasedací místnosti, přiví-
táme do života obce osm nových malých občánků. Ještě
mnoho vody uteče, co z těchto malých dětí vyrostou
krásné dívky a ztepilí jinoši, ale věřím, že území obce
jim bude podnětným prostorem k činorodému fyzic-
kému i duševnímu rozvoji. 

Aby se nejen tito noví občánci cítili na půdě obce
bezpečně, přistoupila obec ve spolupráci s bezpečnost-
ními sbory, k úpravě a rozšíření dohledového kamero-
vého systému, jež bude napojen na systém městské
policie. 

Odkazem na bezpečí občanů a s tím spojené povrchy
cest, nás čekají dvě důležité aktivity. Jako první je plá-
nována oprava povrchu místní komunikace ulice Ná-
dražní, přičemž úmyslem obce je nezůstat jen u opravy
povrchu komunikace, ale pro zvýšení komfortu cestují-
cích, vybudovat na části pozemcích, s nimiž hospodaří
Správa železnic, státní organizace, parkovací místa, a to
v prostoru zeleně u zastávky. 

V centru zájmu zůstává taktéž ulice Brněnská. Aktu-
álně obec jedná s Úřadem pro zastupování státu o bez-
úplatné předání pozemku pod komunikací. Souběžně se
připravuje projektová dokumentace na rekonstrukci po-
vrchu této komunikace, kde je pamatováno i na vybu-
dování chodníku. Netřeba dodávat, že smyslem
vybudování chodníku je zvýšení bezpečnosti všech pě-
ších, především však dětí, které tudy denně chodí do
školy do Židlochovic, přičemž provoz na této ulici je
„den ode dne“ vyšší, pročež méně bezpečný. Kromě do-
řešení majetkoprávních vztahů je nedílnou součástí ce-
lého procesu také vyjednávání s Povodím Moravy, s.p.,
a zapracování jejich možných připomínek. 

V procesu schválení stavebního záměru se nachází
dlouho chystaná dostavba cyklotrasy Brno – Vídeň, jež
propojí Vojkovice a Hrušovany u Brna. Realizaci nese
na svých bedrech dobrovolný svazek obcí Cyklistická

stezka Brno – Vídeň. Financování se předpokládá for-
mou dotací a částečným krytím ze strany dotčených
obcí. Předpokládaným datem dokončení stavby je 
31. 12. 2025. 

Neméně důležitou stavbou je vybudování nových
polních cest od železniční zastávky Vojkovice nad
Svratkou směrem na Šimlochy. Účelem stavby je zbu-
dování zpevnění tří stávajících cest v k. ú. Vojkovice
u Židlochovic. Tento počin koná ve prospěch obce stát
prostřednictvím Státního pozemkového úřadu. 

Obec nezapomíná ani na „školkové děti“ a jejich
bezpečnost. Proto pro ně bude tento rok znamenat
opravu stávajícího oplocení mateřské školy, aby toto je-
jich výsostné území bylo ještě hezčí, příjemnější, bez-
pečnější a v neposlední řadě lahodilo i oku rodičů
i kolemjdoucích.

Jak jsem již v úvodu předestřela, náš každodenní
život zajisté osvěží zajímavé, společenské aktivity, na
které se můžeme těšit a z nichž lze vyčíst, že v obci fun-
guje bohatý spolkový život, díky němuž je obec naklo-
něna a vnímavá ke všem občanům bez ohledu na věk,
záliby či aktivity. 

Hned v úvodu, vás zvu na první ročník Gulášfestu,
který se uskuteční dne 13. 4. 2024 na místním fotbalo-
vém hřišti, pod záštitou SK Vojkovice. Společnou akti-
vitou všech spolků pod záštitou obce, bude Valpružina
noc - neboli Čarodějnice, které se uskuteční dne 30. 4.
2024 taktéž na fotbalovém hřišti SK Vojkovice. Vojko-
vické ženy nás nenechají zahálet a sedět v koutě, neb na
den 18. 5. 2024 si pro nás přichystaly skvělou akci -
Babské hody. Bude úžasné, pakliže nezdolné nadšení
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našich dívek a žen, podpoříme hojnou návštěvou, ze-
jména hodové zábavy s výtečnou muzikou, pochutinami
i truňkem. Ve víru událostí se nezapomíná ani na děti
a jejich Dětský den, který se uskuteční dne 2. 6. 2024.
Následovat bude Tradiční Spolkový den v netradičních
disciplínách dne 22. 6. 2024. Nu, a již se lehkými taneč-
ními kroky přesouváme do vrcholu léta, na přelom mě-
síce července a srpna, jemuž budou vévodit tradiční
Vavřinecké hody. Stejně jako poslední dva roky se usku-
teční týden před svátkem sv. Vavřince, a to o víkendu 
2. 8. – 4. 8. 2024.

Věřím, že výčet společenských akcí nás všechny
zvedne ze židlí, odtrhne nám oči od mobilních telefonů
a sociálních sítí a na těchto akcích se budeme v hojném
počtu potkávat, bavit se a užívat si přítomnost známých
a kamarádů. 

Novinkou letošního roku a zajímavostí současně, by
mělo býti plánované živé vysílání jednání zastupitelstva

obce. Obec je vedena snahou, svoji činnost co nejvíce
přiblížit vám, občanům. Nejen, že budete moci sledovat
jednání zastupitelstva živě (on-line) z pohodlí svého do-
mova, ale případně pak, off-line ze záznamu. Link pro
vysílání on-line i link pro off-line sledování budou do-
stupné na nových webových stránkách obce.

Jsem si vědoma, že toto číslo zpravodaje se do vaší
dispozice dostane až po Velikonocích, nicméně, do-
ufám, že tyto svátky prožijete v souladu se svými před-
stavami.

Vážené čtenářky, vážení čtenáři, kromě přání nád-
herného jara s přechodem do klidného léta si dovolím
tento článek, zakončit latinským citátem: „Dokud budeš
štasten, budeš mít mnoho přátel, ale zachmuří-li se čas,
budeš sám“ (Ovidius), a tak Vám přeji, ať máte mnoho
přátel.

JUDr. Jitka Šmídová
starostka obce

cyklostezka -Katastralni situace

situační výkres Šimlochy cesty
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Instalace nového kamerového systému

Ze schůze rady a zasedání zastupitelstva obce Vojkovice
Rada obce 22. 11. 2023 schválila: 
• uzavření Veřejnoprávní smlouvy o výkonu přene-

sené působnosti na úseku projednávání přestupků s Měs-
tem Židlochovice, Masarykova 100, 667 01
Židlochovice, IČ 00282979, s paušální částkou v dohod-
nuté výši 3.000,–Kč za každou vyřízenou skutkovou
podstatu přestupku 

• navýšení rozpočtu ZŠ a MŠ Vojkovice o částku
150.000,- Kč, na základě žádosti Základní školy a Ma-
teřská školy, Vojkovice, okres Brno – venkov, příspěv-
ková organizace

Rada obce 13. 12. 2023 schválila: 
• Dodatek ke Smlouvě o vykonání přezkoumání hos-

podaření Obce Vojkovice za rok 2023 uzavřený mezi

Obcí Vojkovice a K auditors, s.r.o. registrovanou Ko-
morou auditorů České republiky jako auditorskou spo-
lečností oprávněnou provádět auditorskou činnost,
zastoupenou Ing. Zdeňkem Křížem, jednatelem na
adrese Veveří 102, 616 00 Brno (dále jen ověřovatel
nebo auditorská společnost), IČ 29220017

• nákup kabiny k traktůrku Stiga Park Pro
• zařazení vozidla „MULTICAR FUMO M30“ do

majetku obce

Rada obce 22. 12. 2023 schválila: 
• poskytnutí finančního daru Nadačnímu fondu Uni-

verzity Karlovy, Ovocný trh 560/5, Staré Město, 110 00
Praha, IČ 09766090, na transparentní účet
č. 556677359/0800, do sbírky na podporu rodin obětí,
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pedagogů a studentů zasažených střelbou na Filozofické
fakultě UK dne 21. 12. 2023, ve výši 24.000,– Kč, ja-
kožto výtěžek ze vstupného na Vánoční koncert, který
se uskutečnil dne 23. 12. 2023 v kostele sv. Vavřince ve
Vojkovicích

Rada obce 3. 1. 2024 schválila:
• poskytnutí daru Mysliveckému spolku Vojkovice

na akci „Poslední leč“, pro účely pořízení věcných cen
do tomboly v rámci této akce ve výši 10.000,– Kč.

Rada obce 14. 2. 2024 schválila:
• poskytnutí finančního daru Zdravotnímu klaunu,

o.p.s., Paříkova 355/7, 190 00 Praha 9, IČ
26547953, ve výši 3.000,– Kč

• poskytnutí finančního daru Spolku zdravotně posti-
žených Židlochovicko, U Hřiště, Žabčice, IČ
17937175, ve výši 5.000,– Kč

• smlouvu o dílo se zapsaným spolkem Dechová
hudba HOVORANÉ, z.s., IČ 64439534, Hovorany
11, spočívající v hudební produkci na akci Vavři-
necké hody ve Vojkovicích dne 4.8.2024, částka
36.000,–Kč

Rada obce 28. 2. 2024 vzala na vědomí:
• nformaci o čištění místních komunikací po zimní

údržbě, které se uskuteční dne 19.3.2024 
• informaci o údržbě a opravě kabin sportovního

areálu ve Vojkovicích, podanou nájemcem SK Voj-
kovice z. s., Sportovní 328, 667 01 Vojkovice, IČ
26531976

Rada obce 13. 3. 2024 schválila:
• uzavření příkazní smlouvu č. 153/2024 se společ-

ností Roviko plus s.r.o., IČ 06154921, k provedení
zakázky na stavební práce – Vojkovice, VO ul.

Družstevní, Rajhradská
• příspěvek ve výši 2.000,– Kč na jedno dítě jako pří-

spěvek u příležitosti vítání občánků dne 13. 4.
2024, a to pro osm dětí

• poskytnutí peněžitého daru Lince bezpečí, z.s., 
IČ 61383198, ve výši 7.500,– Kč.

Zastupitelstvo obce 14. 12. 2023 schválilo:
• uzavření Smlouvy o zásadách pro stanovení podílu

mezi Městem Židlochovice a Obcí Vojkovice pro
čerpání rezervy na akci „Intenzifikace ČOV Židlo-
chovice“ pro budoucí připojování znečišťovatelů.

Zastupitelstvo obce vydalo:
• Obecně závaznou vyhlášku obce Vojkovice
- o místním poplatku za užívání veřejného prostranství.
- o místním poplatku z pobytu
- místním poplatku ze psů
- o nočním klidu 

Zastupitelstvo obce 31. 1. 2024 schválilo:
• rozpočet obce Vojkovice na rok 2024
• Jednací řád Zastupitelstva obce Vojkovice
• uzavření Smlouvy č. 10-2024-523201 o udělení

souhlasu k provedení stavebního záměru (stavby)
„Polní cesty C3, C5, C10 v k.ú. Vojkovice u Židlo-
chovic“

• zveřejnění záměru na koupi části pozemku parc.
č. 124, k. ú. Vojkovice u Židlochovic, zapsaného na
LV 10001 pro Obec Vojkovice, k. ú. Vojkovice
u Židlochovic, c rozsahu dle GP 1191-102/2019

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí:
• uzavření smlouvy o termínovaném vkladu s KB,

a.s., ze dne 22. 12. 2023, na dobu 6 měsíců, na
částku ve výši 10.000.000,– Kč 

Péče o stromy v obci 
Také letošní období vegetačního klidu bylo využito

k péči o stromy. V podzimních měsících bylo v centru
obce vykáceno několik stromů, jejichž zdravotní stav
již nebyl vyhovující. Jednalo se o několik prosychají-
cích stromů v centru obce – ořešáky v ulici Rajhradské
a Vodní, smrk v ulici Hlavní, borovici černou u křižo-
vatky Hlavní a Vodní, odstraněny byly také tři invazivní
pajasany nacházející se v těsné blízkosti soukromé za-
hrady a usychající topoly podél silnice na Židlochovice
(naproti povodňovému parku). 

Původně avízované podzimní ošetření třešňové aleje
na ulici Blatné vzhledem k pozdnímu opadu listů pro-
běhlo až v lednu. Práce provedla firma Kácení Šara-

patka s.r.o. Na rozdíl od předchozích let se nejednalo
o řez na hlavu, ale o tzv. řez na čípek, při kterém bylo
z každé větve ponecháno několik oček z mladých vý-
honů. Cílem bylo zabránit poškozování stromů příliš
hlubokým řezem a také – a doufejme, že se podaří – do-
cílit stavu, kdy stromy na jaře pokvetou. 

Pokud se záměr podaří, měli bychom se po několika
letech dostat do stavu, kdy stromy budou tvarovány už
pouze pomocí nůžek (tzn. nebude docházet k velkým
řezům, budou se odstraňovat pouze mladé výhony)
a koruny se budou velmi pozvolna zvětšovat. 

Na začátku měsíce března byla zahájena další fáze ob-
novy topolových výsadeb kolem hřiště. Stromy vysazené
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ca v roce 1968 byly v minulosti radikálně zmlazeny
a větve již dorostly takové velikosti, že se samovolně
(zvláště za větru) vylamovaly a ohrožovaly své okolí.
Z tohoto důvodu došlo loni k odstranění čtyř topolů nad
dětským hřištěm – nahradily je dvě nově vysazené
okrasné třešně. 

V letošním roce byl proveden akutní zásah v zadní
linii za tribunou – odstraněno bylo v tomto místě celkem
pět usychajících stromů. U všech zbývajících stromů
v okolí hřiště bylo při arboristickém hodnocení v srpnu
2023 navrženo pouze jejich sesazení, nicméně z dlou-
hodobého hlediska je cílem nahradit postupně topoly
dlouhověkými druhy, a proto bylo přistoupeno i k dal-
šímu kácení.

Původně avízovaný záměr částečného odkácení linie
„u trati“ (odkáceny měly být pouze staré stromy, naopak
v plném rozsahu měly zůstat zachovány nově dosazované

mladé stromy) se bohužel nepodařilo naplnit – použití
vyvážecí techniky si vynutilo i vykácení mladých stromů. 

Naopak v linii „u placu“, kde bylo původně uvažo-
vané kácení, zdravotní stav stromů a jejich vitalita před-
čila původní očekávání. Z tohoto důvodu bylo
provedeno pouze sesazení korun, které znovu obrostou.
Stromy jsou z hlediska provozní bezpečnosti „bez-
pečné“, nicméně stejný zásah je nezbytně nutné opako-
vat každých 5-7 let. Ponechána zůstala nakonec také
bříza u betonové zdi – o její dočasnou záchranu se po-
starali právě hnízdící chránění kalousi ušatí. 

V letních měsících, tedy za plného olistění je naplá-
nováno arboristické ošetření lípy u kostela, jerlínu
u kapličky a několika dalších stromů v obci. 

Ing. Miroslava Floriánová
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Tříkrálová sbírka 

V letošním ročníku tříkrálové sbírky se ve Vojkovicích vybralo úctyhodných 54 471 Kč, které byly předány
Oblastní charitě Rajhrad. 

Za organizaci patří velké poděkování p. Alexandře Klešíkové, Evě a Ivetě Škrlovým, Evě Koňasové, Aleně
Tiché, Dominiku Vangelovi a všem zúčastněným dětem.

Poděkování ale patří také vám všem, kteří jste neváhali otevřít koledníčkům svoje dveře, srdce a peněženky... 
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Povodňový park se probouzí k životu

Začínáme první rok života s dokončeným Povodňovým parkem, který se již ukázal pod vodou i pod ledem… 

Foto: Z. Floriánová
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VÝPIS USNESENÍ 
z jednání valné hromady VaK Židlochovicko konané dne 22. 2. 2024

1 VH BERE NA VĚDOMÍ
1.1 Zprávu o činnosti předsednictva 
1.2 Informace VAS, a.s. k plánované výměně vodo-

měrů za vodoměry s dálkovým odečtem. Výměna vo-
doměrů a osazovaní hlavic s dálkovým odečtem bude
zahájena v roce 2024.

1.3 Informace o přípravných pracích na sanaci ka-
nalizačního potrubí v Židlochovicích pod okružní kři-
žovatkou na silnici II/425.

1.4 Informace o probíhajících projekčních pracích
u akcí Blučina - ul. Zahradní - rekonstrukce vodovodu
a kanalizace, Blučina - rekonstrukce OK1 (odlehčovací
komora na kanalizaci) a Přísnotice – průmyslová zóna
- prodloužení vodovodního řadu.

2 VH SCHVALUJE
2.1 Aktualizaci oprav vodovodů a kanalizace na rok

2024 (součástí oprav v rámci ceny vod-ného je i oprava
vodovodu v ulici Nádražní ve Vojkovicích z materiálu
LT (litina) DN

2.2 100 v délce 260 m. Vodovod je uložen v zá-
mrzné hloubce a z důvodu jeho stáří a pláno-vané re-
konstrukce místní komunikace v roce 2024 je jeho
výměna nutná.

2.3 Inventarizační zprávu za 2023 
2.4 Výdaje Rozpočtu 2024 oproti návrhu Rozpočtu

2024 zveřejněnému na úředních deskách upravit v zá-
vazných ukazatelích - navýšit o 180 tis. Kč. Financování
Rozpočtu 2024

2.5 oproti návrhu Rozpočtu 2024 zveřejněnému na
úředních deskách upravit v závazných ukazatelích - na-
výšit o 180 tis. Kč (důvodem je nákup vodoměrů se
vzdáleným odečtem)

2.6 Rozpočet 2024 v celkových příjmech 36 028 tis.
Kč, v celkových výdajích 32 266 tis. Kč (včetně FI
a FO), financování -3 762 tis. Kč.

2.7 Rámcovou smlouvu o spolupráci při realizaci
díla „Hrušovany u Brna, ul. Masarykova oprava kana-
lizace, I. a II. etapa“, mezi VAK Židlochovicko a Obcí
Hrušovany u Brna.

2.8 Rámcovou smlouvu o spolupráci při realizaci
díla „Blučina – rekonstrukce OK1“, mezi VAK Židlo-
chovicko a Obcí Blučina.

2.9 Rámcovou smlouvu o spolupráci při realizaci
díla „Židlochovice ul. Havlíčkova, obnova kanalizačního

a vodovodního řadu“, mezi VAK Židlochovicko a Měs-
tem Židlochovice.

2.10Rámcovou smlouvu o spolupráci při realizaci
díla „Blučina – rekonstrukce OK1“, mezi VAK Židlo-
chovicko a Obcí Blučina.

2.11Rámcovou smlouvu o spolupráci při realizaci
díla „Blučina – rekonstrukce OK1“, mezi VAK Židlo-
chovicko a Obcí Blučina.

2.12Rámcovou smlouvu o spolupráci při realizaci
díla „Židlochovice ul. Havlíčkova, obnova kanalizač-
ního a vodovodního řadu“, mezi VAK Židlochovicko
a Městem Židlochovice.

2.13Provedení archeologického dohledu při stavbě
„Židlochovice – přeložka vodovodu pro okružní křižo-
vatku Nádražní – Tyršova“ dle předložené objednávky
(cena za dohled činí 4 000,- Kč)

2.14Na základě doporučení komise pro hodnocení
předložených nabídek rozhodla o výběru dodavatele dle
pořadí nabídek na stavbu „Židlochovice – přeložka vo-
dovodu pro okružní křižovatku Nádražní -Tyršova“
firmu SVÍTIL PLUS s.r.o., Vychodilova 2553/16, 616
00 Brno, IČ: 25324942; nabídková cena celkem bez
DPH ve výši 1.019.655,- Kč. 

2.15Uzavření smlouvy o dílo mezi zadavatelem Vo-
dovody a kanalizace Židlochovicko a vy-braným doda-
vatelem SVÍTIL PLUS s.r.o., Vychodilova 2553/16, 616
00 Brno, IČ: 25324942 bez zbytečného odkladu dle na-
bídky vybraného dodavatele na stavbu „Židlo-chovice
– přeložka vodovodu pro okružní křižovatku Nádražní
- Tyršova“

2.16Na základě doporučení komise pro hodnocení
předložených nabídek, rozhodla o výběru dodavatele dle
pořadí nabídek na stavbu „Blučina - ul. Návrší, Prodlou-
žení kanalizace“ firmu SVÍTIL PLUS s.r.o., Vychodi-
lova 2553/16, 616 00 Brno, IČ: 25324942; nabídko-vá
cena celkem bez DPH ve výši 1.007.759,01 Kč. 

2.17Uzavření smlouvy o dílo mezi zadavatelem Vo-
dovody a kanalizace Židlochovicko a vy-braným doda-
vatelem SVÍTIL PLUS s.r.o., Vychodilova 2553/16, 616
00 Brno, IČ: 25324942 bez zbytečného odkladu dle na-
bídky vybraného dodavatele na stavbu „Blučina - ul.
Návrší, Prodloužení kanalizace“
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2.18Vyhotovení PD (DPS) na akci „Hrušovany
u Brna – zkapacitnění přivaděče na ČOV“, stanovení
dalšího přístupu. Budou vyzváni 3 uchazeči.

2.19Smlouvu o budoucí darovací smlouvě na řad
splaškové kanalizace v Přísnoticích vybudo-vaný
v rámci stavby „Prodloužení řadu splaškové kanalizace
Přísnotice, tlaková kanaliza-ce“.

3 VH ROZHODLA
3.1 Rozhodla pokračovat v přípravných činnostech

na realizaci stavby „Hrušovany u Brna - ul. Masary-
kova, I. a II. etapa, oprava kanalizace“ .V součinnosti
s Obcí Hrušovany u Br-na stanovit rozsah stavby, (délky
kanalizačních přípojek – mimo komunikaci nebo až na
hranici veřejného prostranství a jednotlivých nemovi-
tostí. Dále pokračovat na výběru zhotovitele stavby).

4 VH POVĚŘUJE
4.1 Předsednictvo úpravou Plánu oprav v souvislosti

s cenovou nabídkou na sanaci kanaliza-ce DN 400 BE
v místě „Židlochovice II/425 okružní křižovatka vý-
měna potrubí“. Bude použita technologie vyvložkování
BE kanalizace speciálním rukávcem. Výběr zhotovitele
zajistí VAS, a.s.

4.2 Předsednictvo k vyhotovení dodatku č.1 k Rám-
cové smlouvě na stavbu Prodloužení kana-lizace Blu-
čina- ul. Návrší. V dodatku se zohlední cena za realizaci
dle výběrového řízení

Další informace naleznete na internetových strán-
kách VAK Židlochovicko

www.vakzidlochovicko.cz

Karel Klein
předseda VAK Židlochovicko

Fotovoltaická elektrárna na ČOV Židlochovice
Vodárenská akciová společnost, a.s., umístila v loň-

ském roce na střechu provozní budovy a budovy kalové
koncovky čistírny odpadních vod v Židlochovicích se-
stavu fotovoltaických panelů. Vlastníkem budovy je
VAK Židlochovicko se sídlem Vojkovice, Hrušovanská
214. Na ČOV jsou likvidovány splaškové vody, které
vznikají na území Města Židlochovice a Obce Vojko-
vice. Veškeré náklady, na realizaci pilotního projektu
byly hrazeny z prostředků Vodárenské akciové společ-
nosti, a.s. (provozovatele vodárenské infrastruktury).

Ekonomický přínos FVE bude vyhodnocen na konci
roku 2024. Její provoz projde čtyřmi ročními obdobími,
což je z pohledu objektivního hodnocení ideální. Vy-
světlení je docela logické. Energetická bilance má,

s ohledem na jednotlivá roční období, odlišný ukazatel.
Ten je přímo ovlivňován teplotou ovzduší, množstvím
srážek, množstvím nátoku splaškových vod na ČOV
apod.

V případě kladného vyhodnocení ekonomického
a technického provozu FVE je cílem VAK Židlocho-
vicko realizovat obdobné obnovitelné zdroje energie
i na jiných objektech, které vlastní.

Základní technické parametry FVE.
Součástí dodávky je FVE o celkovém výkonu 

27,6 kWp, jehož hlavními součástmi jsou:
60 ks - fotovoltaický panel HoraySolar 460W
2x -střídač Huawei SUN 2000-15KTL-M2

Provozní budova Budova kalové koncovky
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Základní škola 
Vážení,
máme za sebou první tři měsíce roku 2024. Pro

mnohé dospěláky je to pořád ještě začátek roku, pro
žáky školou povinné to znamená druhou polovinu škol-
ního roku a přiblížení se ke kýženým letním prázdni-
nám!

A vězte, že vůbec nezahálíme. Kromě běžné výuky
proběhly a probíhají v naší škole nejrůznější vzdělávací
a sportovní akce; díky čerpání dotace OP JAK jsme
mohli žákům 4. a 5. ročníku zajistit několik výukových
programů zaměřených na programování a umělou inte-
ligenci. Máme za sebou recitační soutěž. Letos žáci re-
prezentovali naši školu v okresním kole v Tišnově
a rozhodně se tam neztratili. Ondřej Karásek dokonce
získal zvláštní Cenu poroty, což je v konkurenci 165
soutěžících velký úspěch. Blahopřejeme!

Proběhlo také tradiční testování všeobecných zna-
lostí Kalibro, které je určeno pro žáky 5. ročníku. Svojí
koncepcí je toto testování podobné testům na přijíma-
cích zkouškách na střední školy. Mimochodem, letos se
z naší školy hlásí na gymnázium rekordních 7 uchazečů.
Všem přejeme hodně úspěchů.

Na rozvoj logického myšlení je zaměřena také me-
zinárodní soutěž Cvrček a Klokánek, do níž se pravi-
delně zapojují žáci 2. – 5. ročníku.

V měsíci březnu proběhlo představení Divadélka
Hradec Králové, rytmická show a noční čtení.

Do konce školního roku plánujeme ještě několik vzdě-
lávacích akcí, například druhou část dopravní výchovy
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na dopravním hřišti v Pohořelicích; na zdravý životní styl
je zaměřena Zdravá 5; prevencí úrazů popálením se za-
bývá výukový program Popálky.
Čeká nás i vystoupení pro seniory na OÚ ke Dni

matek, sportovní dopoledne zaměřené na rozvoj bran-
ných dovedností, již třetí májový běh, návštěva hasičů
ke Dni dětí, školní výlet do Centra Eden, zahradní slav-
nost a sportovní dopoledne, které s pomocí učitelek již
tradičně připravují žáci 5. ročníku pro svoje mladší spo-
lužáky.

A pozor! V loňském roce byla poprvé vyhlášena ce-
lostátní fotbalová soutěž McDonald´s Cup, kategorie
Malotřídní školy. Pro pořádání okrskového kola byly
vybrány právě Vojkovice. Naši žáci samozřejmě ne-
mohli chybět. A z deseti zúčastněných družstev se naše

škola umístila na krásném 4. místě. Letos proběhne toto
významné fotbalové klání opět na hřišti ve Vojkovicích,
a to 26. dubna 2024 v dopoledních hodinách. Milí ro-
diče, babičky, dědečkové a všichni příznivci fotbalu
a sportu vůbec, přijďte naše mladé hráče podpořit a po-
moci nám vytvořit tu správnou soutěžní atmosféru. Děti
váš zájem jistě ocení.

Dovolte mi závěrem poděkovat všem rodičům, kteří
jakkoliv podpořili dění ve škole. Také bych chtěla po-
děkovat vedení obce za vstřícnost a podporu, které se
nám dostává. 

Všem přeji krásné a spokojené léto
Libuše Matyášová
Ředitelka školy

Mateřská škola
Vážení občané,
Opět Vás seznámím s tím, co děti v mateřské škole

prožily. V lednu jsme zajeli s nejstaršími dětmi do eko-
centra Lipka v Brně na program „Co chceš, ptáčku do
zobáčku?“ Děti v dílně vyráběly krmítko. Lektorky
měly připravené dřevěné prvky, které děti očistily smir-
kovým papírem, pokreslily pastelkami, stloukaly a na-
vlékaly jednotlivé dílky. Seznámily se s vhodným
krmením pro ptáčky. Krájely jablíčko, rozbíjely oříšky,
vyklepávaly mák z makovice, pinzetou – jako zobáč-
kem vytahovaly, slunečnicová semínka ze slunečnice.
Kluci a holky poznávali a pojmenovávali ptáčky, které
můžeme vidět na krmítku. 

O ptáčky v zimě se staraly i děti ze třídy Žabiček. Při
vycházce zavěsily s paní učitelkou krmítko blízko náhonu
u Vodní ulice a celou zimu ho chodily doplňovat semínky
ze slunečnic. Na tuto aktivitu se vždy moc těšily. Po cestě
si hrály s klacíky, šiškami, pozorovaly divoké kachny,

zdolávaly přírodní překážky. 
Tradičně jsme měli v době masopustu školkový kar-

neval. Oslavili jsme Červený den na sv. Valentýna. Nav-
štívili jsme myslivnu ve Vojkovicích. Děti si prohlížely
zavěšené trofeje, dozvěděly se, jak se myslivci starají
o zvěř v zimě. Zapojili jsme se do programu: Celé Česko
čte dětem. Paní učitelky každý den četly dětem příběhy
a pohádky. Občas do školky přišel někdo z rodičů a po-
hádku četl on. V březnu se děti seznámily s prostředím
knihovny v Židlochovicích i ve Vojkovicích. Paní Kre-
sová děti seznámila s pravidly půjčování knih, ale i jak
správně s knihami zacházet. 

Další projekt, do kterého jsme se zapojili, je Se soko-
lem do života aneb Svět nekončí za vrátky, cvičíme se
zvířátky. Děti se učí vnímat pohyb jako přirozenou sou-
část svého života. Doprovází nás plyšový sokolík Pepík,
který na děti dohlíží. Plníme úkoly s ježkem, veverkou,
beruškou, opičkou a lučním koníkem. Děti jsou rozděleny
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do tří kategorií podle věku a obtížnosti, každá skupina
má svůj pracovní sešit a za splněný úkol získá odměnu –
samolepku. 

Do konce školního roku nás čeká ještě hodně krás-
ných aktivit, například návštěva divadla Radost, oslava
barevných dnů, vítání jara, probouzení broučků, škol-
kový výlet. Budeme připravovat tradiční besídku plnou
písniček a básniček k svátku maminek. Další informace
o plánovaných akcích najdete na stránkách školy. Všem
rodičům a přátelům školky děkujeme za přízeň a dobrou

spolupráci v tomto roce. 
Zápis nových dětí do mateřské školy proběhne 9.

května 2024 od 10.00-11.30 hod a od 14.00-16.00hodin.
Uzavření mateřské školy:
v době školních prázdnin bude mateřská škola 

uzavřena od 22. července do 31. srpna. 

Lenka Zámečníková, 
vedoucí učitelka 
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Obnova větrolamů v okolí Vojkovic
Další dva větrolamy v těsné blízkosti Vojkovic pro-

cházejí obnovou. Těžbu ve větrolamu podél silnice na
Syrovice provádí jeho vlastník (LČR s.p.) svými za-
městnanci. Dle informací polesného, p. Josefa Kleina,
bude vykácena celá část ve vlastnictví LČR, část blíže
k Vojkovicím, kde je vlastníkem církev, bude zatím po-
nechána bez zásahu. Důvodem kácení byl špatný stav
především jasanů a topolů. V loňském roce došlo při
pádu stromu na silnici ke dvěma dopravním nehodám,
naštěstí jen s materiálními následky. Ještě letos bude vě-
trolam obnoven výsadbou dlouhověkýchdřevin – přede-
vším dubu zimního a dubu ceru. Očekává se také
zmlazení jilmu, javoru a moruše. V první fázi zalesnění
se počítá se síjí, případné nezdary budou následně vy-
lepšovány sazenicemi (stejně jako tomu bylo ve větro-
lamu nad Šimlochem). 

I další obnovovaný větrolam – tentokrát mezi želez-
niční tratí a cestou k rybníku Šimlochy (opět ve vlast-
nictví LČR s.p.), je obnovován formou kompletního
vykácení, kultivace půdy a následného vysazení. 

Na rozdíl od předchozích dvou větrolamů je zde uva-
žována obnova výsadbou obalovaných sazenic (vel. ca 50-
100 cm), které by měly být vysazeny ještě v letošním roce. 

Nezbývá, než si přát, aby všechny větrolamy
v našem okolí co možná nejdříve znovu plnily svoji
funkci. 

Ing. Miroslava Floriánová
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Dětský den ve Vojkovicích se bude konat v neděli 2.
června 2024 na fotbalovém hřišti. Akce začne v 15.00
hodin. V letošním roce se můžete těšit na skákací hrad,
kolotoč, lukostřelbu, vystoupení rytířů i ukázku zbraní.

Máte kostým princezny nebo rytíře? Neváhejte ho ob-
léknout a buďte vítáni.

Těší se na vás obec Vojkovice a Vojkovické ženy

Pozvánka na dětský den

Pozvánka na Babské hody
Vážení občané, 
chceme Vás pozvat na šesté Babské hody, které se

budou konat 18. května 2024. V letošním roce jsme při-
pravili velkou změnu. Jakou? Po celý den nám bude
k poslechu a tanci hrát dechová hudba Tuřanská Ve-
čerka. Budeme žádat o Babské právo před obecním úřa-
dem, kde nám zatancují děvčátka. Večer se můžete těšit

na klasickou zábavu, k tanci nám zahraje kapela Na
2fáze. V jejím repertoáru najdete moderní hity i lidové
písničky. Čeká na Vás bohatá tombola, občerstvení
i půlnoční překvapení. 

Přijďte se pobavit. 
Vojkovické ženy z. s.
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SK Vojkovice
Rekonstrukce kabin – I. etapa
V závěru roku 2023 jsme využili zimní přestávky sou-

těžních utkání a realizovali jsme první etapu rekonstrukce
vnitřních prostor fotbalových kabin. Celý objekt je 60 let
starý, a i když zde byla provedena rekonstrukce v podobě
nástavby prvního patra, podlahové konstrukce zůstaly pů-
vodní. V první etapě rekonstrukce jsme provedli opravu
prostor sprch. Jejich stav neodpovídal současným potře-
bám a to nejen po technické stránce, ale také z hygienic-
kých důvodů. Původní stav je patrný i z přiložené
fotodokumentace. Aby byla rekonstrukce smysluplná
i z dlouhodobého hlediska, neřešili jsme jen kosmetické
úpravy. Provedli jsme kompletní vybourání podlah a byly
vybudovány i nové spodní izolace. Byly zrekonstruovány
stávající elektroinstalace, vodovodní rozvody, položeny
nové dlažby a obklady, vybudovány nové podhledy
a osvětlení, osazeny nové dveřní zárubně včetně dveří.
Nové jsou i všechny koncové prvky jako jsou vodovodní
baterie nebo umyvadla. Do tak rozsáhlého projektu jsme

se mohli pustit pouze z toho důvodu, že se nám podařilo
získat dotaci z Jihomoravského kraje v maximální možné
výši 200.000,- Kč. Celkové náklady rekonstrukce činily
348.479,- Kč včetně DPH.

V rekonstrukci bychom rádi pokračovali i v letošním
roce. Opět jsme požádali o přidělení dotace z Jihomo-
ravského kraje ve výši 200.000,- Kč a monitorujeme
i další dotační programy. Nejpalčivějším problémem je
současný stav podlah v ostatních prostorách šaten, kde
jsou poškozené spodní izolace a podlahy jsou na řadě
míst vypouklé. Díky tomuto stavu by mohlo dojít k zá-
važnému poškození celého objektu. V druhé etapě by-
chom tedy chtěli vyměnit podlahy ve všech místnostech.
Celkové náklady předpokládáme přibližně ve výši
400.000,- Kč včetně DPH.

za SK Vojkovice, z.s.
Roman Hanzlík

Zimní příprava mládeže
Dobrý den,
máme za sebou zimní část roku, po fotbalové stránce

na první pohled nezajímavé období. Sice nemůžeme re-
ferovat o výsledcích mistrovských utkání, ale rozhodně
jsme v tomto období nezaháleli. 

Všechna družstva celou zimu pilně trénovala v hale
v Blučině a přípravky se každý týden účastnily halového
turnaje v Žabčicích. Pro trenéry jsou zimní tréninky
v hale rozhodně náročnější, než na otevřeném hřišti. Ro-
diče, kteří na tréninky chodí, dobře ví, o čem mluvím.
Když se Vám v jedné hale sejde zaráz 50 dětí, je to
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mazec. V každém případě jsme velice rádi, že děti i přes
zimu na fotbal nezapomněly a chodí ve vysokém počtu.
Starším klukům zpestřil program Roman Cechmeister
pravidelnými víkendovými výběhy v Syrovicích. Je
super, že se k nám přidalo několik rodičů, kteří chodí
běhat s námi.

V těchto dnech nám příznivé počasí povolilo už po-
maličku přesouvat tréninky z haly na naše hřiště. Mys-
lím, že hovořím za všechny trenéry, když vyslovím
přání, aby nám počasí dovolilo se do haly už nevracet.

za SK Vojkovice, z.s.
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Zimní „Cukr kvíz“
Vážení spoluobčané,
s radostí vám přináším informace o úspěšném vědo-

mostním kvízu, který se konal pravidelně každých čtr-
náct dní během zimních měsíců v naší oblíbené
hospůdce Cukrárna. Tento nevšední společenský event
se stal nejen zábavnou a poučnou zkušeností, ale také
příležitostí pro posílení pout mezi občany obce. Hos-
půdka Cukrárna poskytla ideální prostředí pro tuto akci,
která přilákala účastníky různých věkových kategorií.
Od začátečníků po zkušené znalce se všichni zapojili do
soutěže s nadšením a odhodláním. Otázky pokrývaly ši-
rokou škálu témat, ať už to byla historie, geografie,
věda, popkultura a další. Účastníci se museli spoléhat
na své vědomosti a týmovou práci, což vytvořilo atmo-
sféru vzrušení a soutěživosti.

Tento „Cukr kvíz“ u nás založil a moderuje Lukáš
Zámečník ve spolupráci s editory Tomášem, Adamem
a Matyášem. Velké poděkování patří Haničce Hrom-
cové a jejímu týmu, kteří se o nás skvěle starali a po-
skytli zázemí pro tuto akci.

Gratuluji všem týmům, které se zúčastnily, a zejména
těm, kteří dosáhli vítězství. Vaše účast a nadšení při-
nesly do naší komunity radost a sounáležitost, které si

velmi vážím. Pojďme se těšit na další společné události,
které nám pomohou prohloubit naše vztahy a obohatit
náš život v naší milované obci.

Marek Zámečník
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Žádáme občany, aby při mobilním sběru nebezpečných složek komunálního odpadu volně neodkládali 
odpady na stanovišti bez přítomnosti odborné obsluhy. 

Vyčkejte příjezdu soupravy zajišťující mobilní sběr nebezpečných odpadů.

Volným odkládáním nebezpečných složek komunálního odpadu na k tomu neurčených 
a nezajištěných místech nebo v jiných dnech, než je stanovené v harmonogramu, 

může být ohroženo nejen životní prostředí, ale i zdraví spoluobčanů.

Zpětné odběry dle jednotlivých skupin se nebudou při tomto svozu nebezpečných 
odpadů odebírat.

Jedná se např. o televizory, rádia, vysavače, žehličky, fény, PC monitory, tiskárny, notebooky, ruční vrtačky,
pily, pájky, brusky, drobné elektrické domácí spotřebiče
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včetně nákladů na provoz obecního systému, v obci
Vojkovice za rok 2023

Zpracování a zveřejnění výsledků odpadového hos-
podářství v naší obci, není pouhou snahou Rady obce
předkládat dosažené výsledky, ale zveřejnění těchto vý-
sledků je rovněž povinností měst a obcí plynoucí ze Zá-
kona o odpadech a to počínaje zprávou za rok 2022,
která byla v loňském roce představena. 

Soustřeďování a oddělování komunálního odpadu
(KO) v obci vychází z obecně závazné vyhlášky (OZV
č. 1/2022) a popisuje jak, separovat KO na jednotlivé
složky: 

• biologické odpady rostlinného původu (zelený vel-
koobjemový kontejner, pro naši obec zajištěn
v Hrušovanech u Brna, hnědé nádoby u nemovi-
tostí), 

• papír (modré kontejnery na jednotlivých sběrných
místech a modré nádoby u nemovitostí), 

• plasty včetně PET lahví (žluté kontejnery a žluté
nádoby u nemovitostí), 

• nápojové kartony (žluté kontejnery a žluté nádoby
u nemovitostí),  

• sklo (zelené kontejnery na jednotlivých sběrných
místech), 

• nebezpečné odpady (mimořádný svoz), 
• objemný odpad (sběrný dvůr), 
• jedlé oleje a tuky (sběrný dvůr), 
• směsný komunální odpad (černé nádoby u nemo-

vitostí 240 nebo 120 litrů). 

Množství komunálního odpadu vyprodukovaného
v obci a náklady na jeho likvidaci. 

Veškerý komunální odpad, který občané odloží na
místa tomu určená, je následně likvidován prostřednic-
tvím k tomu určených společností na základě smluvního
vztahu a za daných finančních podmínek (viz. tabulka). 

Z tabulky jsou patrné náklady na likvidaci dle jed-
notlivých komodit. Některé složky komunálního od-
padu, jako je např. textil, elektro a oleje jsou
likvidovány v současné chvíli za odvoz, tedy s nulovými
náklady. Další kladnou položkou v tabulce je „Odměna
za zajištění zpětného odběru a využití odpadů z obalů“.
Jedná se o odměnu, kterou vyplácí společnost EKO-
KOM a.s. (kolektivní správce obalových odpadů) na zá-
kladě množství odvedeného a vykázaného
množství.(viz. tabulka na konci článku).

Výsledné náklady, tedy veškeré náklady ponížené
o příjmy z odpadů od občanů vlastnících rodinný dům,

chatu či poplatek podnikatelů, jsou základem pro výpo-
čet poplatku za odpad v obci. Ne každý si uvědomuje,
že poplatek není pouze za černou nádobu, ale je v něm
zahrnut veškerý odpad, tedy od toho v popelnici, přes
tříděný, až po bio a další složky, včetně provozu sběr-
ného dvora a výsyp košů po obci. 

Z výše uvedených údajů vyplývá finanční náročnost
likvidace jednotlivých druhů odpadu. Dnes nestačí
pouze odpad třídit, dnes je nutné odpadu předcházet.
A jak je možné předcházet vzniku odpadů? Např. envi-
ronmentálně příznivým přístupem při nákupu (místo
plastových sáčků používat opakovaně použitelné lát-
kové sáčky, opakovaně použitelné obaly na drogerii
apod.) Stejně tak domácí kompostování, štěpkování,
kdy výsledným produktem je znovu použitelný materiál
na zahrádkách. Využívání sběren textilu a oděvů, čímž
je zajištěno opětovné použití. 

Pár čísel, která jsou a budou závazná pro všechna
města a obce v ČR: 

Podle nového zákona o odpadech mají obce a města
v roce 2025 třídit 60 % z produkovaných komunálních
odpadů. V roce 2030 nejméně 65 % a v roce 2035 pak
70 %. Jinými slovy 70 % celkových produkovaných ko-
munálních odpadů nemá být ve směsi (v černé popel-
nici), ale vytříděné např. v barevných kontejnerech.
Podobné snahy o výrazné navýšení třídění a výrazné
snížení množství produkovaných směsných odpadů jsou
dobře patrné i v jiných státech Evropské unie. 

Výsledná čísla v procentech naší obce:
Obec Vojkovice v letošním roce, jak dokládá tabulka

výše, vykazuje vytříděnost 62,45%. Proti minulému
roku jsme vytříděnost zvedli o 1,1%. Tento fakt mě těší,
že třídění se v naší obci daří a že má smysl. K dosažení
cílové hodnoty 70% v roce 2035 máme každým rokem
blíž, kdy nám schází 7,5%, ale k hodnotu roku 2025 a to
nařízených 60% jsme dosáhli již v loňském roce, a to
správným krokem budoucnosti, zavedeným svozem tří-
děného odpadu

Toto je naprosto skvělý výsledek, který není roz-
hodně u měst a obcí obvyklý a patříme do špičky obcí,
plnící tímto způsobem limity v odpadovém hospodář-
ství. Naše výsledky ukazují, že jsme se vydali správným
směrem.

Eliška Holováčová
Předsedkyně finančního výboru obce Vojkovice

Výsledky odpadového hospodářství
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Společenská kronika
Životní jubilea od 1.12. do 29.2. 2024
Jiří Gazda 65
Mária Šišková 65
Jan Vlaanderen 70
Milada Hanzlíková 70
Vladimír Schwarz 70
Dana Valderová 70
Vlasta Vangelová 75
Božena Kleinová 75
Petr Tichý 75
Jarmila Nováková 75
Hana Štěpánková 75
František Kadlec 80
Oldřich Němec 80
Anna Blatná 80
Stanislav Semerád 81
Marie Kubová 81

Jaromír Kubát 82
Jan Bárta 82
Zdeněk Veselý 83
Vlasta Kölblová 84
Vlastimila Drobílková 84
Anna Vavřiníková 86
Vratislav Pár 87
Marie Šulcová 87
Mikuláš Hamza 91
Marie Sosnarová 93
Miluše Janíčková 94
MarieEgerlová 94

Úmrtí od 1.12. do 29.2. 2024 
Zdeňka Šedivá 9.12. 2023
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Vojkovičáci z.s. 
Vojkovičákům se tentokrát podařilo svojí činností za-

ujmout celé věkové spektrum obyvatel Vojkovic. Posta-
ralo se o to několik kino projekcí, které nabídly divákům
jak filmy pro děti, tak pro dospělé, dále skvělý dětský

maškarní ples motivovaný Piráty z Karibiku. A nelze
nevzpomenout i jedinečné Sousedské posezení pro pa-
mětníky… 

Co dodat? Jedno velké DĚKUJEME! 
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Sousedské posezení pro pamětníky…
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Konec hlavní lovecké sezóny
S koncem roku se v Mysliveckém spolku Vojkovice

uzavírá hlavní lovecká sezóna, která byla plná společ-
ných honů na drobnou zvěř. Od listopadu do konce
ledna se konalo celkem pět společných honů, během
nichž byli loveni bažantí kohouti, bažantí slepice
a občas i zajíci.

Pokud jste nás některou ze sobot (v případě štěpán-
ského honu pak v úterý) potkali, jistě jste si všimli, že
je nás mnohem více, než je členů místního spolku.
K honu na drobnou zvěř je potřeba více lidí, aby se dala
dobře formovat tzv. leč (prostor, ve kterém se loví). Vy-
pomáhají nám tak hosté, které zveme na naše hony.
Jeden hon je zpravidla tvořen několika lečemi. Jejich
výběr připravuje myslivecký hospodář, který tím pro-
vádí rozložení odlovu v rámci celé honitby. Součástí
honu jsou nejen lovci, kteří jsou vybavení brokovými
zbraněmi, ale i honci, kteří pomáhají zvěř z hustých
podrostů a keřů vyhánět a starají se také o manipulaci
s ulovenou zvěří. Na hony se schází od dvaceti do 35
účastníků.

Na závěr naší hlavní lovecké sezóny pořádáme pra-
videlně takzvanou Poslední leč, což je společenský
večer v místní „sokolovně“. Poslední leč se letos usku-
tečnila 26. ledna. Vrcholem tohoto večera byla jako
vždy bohatá věcná a zvěřinová tombola.

Kromě loveckých akcí se členové spolku v zimních
měsících věnovali údržbě mysliveckých zařízení a za-
krmování zvěře. Letos jsme vytvořili tři nové samokrmky

na zakrmování, a také provedli obnovu jednoho stávají-
cího posedu, v naší myslivecké mluvě, kazatelny.

Za Myslivecký spolek Vojkovice
Lukáš Koutný
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Den pro Vojkovice 2024 
Tak jako již tradičně, poslední sobota před Velikono-

cemi patřila velkému úklidu celé obce. I letos se zapojili
desítky dospělých a především potom dětí, které vyrazili
na předem určené úseky ulic i polních cest v těsné blíz-
kosti obce.

Počasí nám v dopolední části neuvěřitelně přálo a
leckdo pracoval rovnou v tričku. Proč ne – rtuť teplo-
měru atakovala neuvěřitelných 20 °C. Úderem poledne
se ale situace dramaticky proměnila, a tak na odpolední
části, konané i letos v prostorech dvora a zahrady ZŠ,

jsme už rádi oblékli zimní bundy a čepice. Navzdory
tomu jsme si ale i odpolední část moc užili. 

O svoz odpadu se letos postarali zaměstnanci obce,
kteří v pondělí pečlivě svezli a na sběrném dvoře uložili
vše, co jsme jim připravili. 

Dovolím si na tomto místě moc poděkovat všem
malým i velkým pomocníkům jménem Vojkovické ro-
zinky z.s. i obce Vojkovice. Tak za rok zase na viděnou! 

Za Vojkovickou rozinku Miroslava Floriánová
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Vážené dámy a možná i pánové, 
Mnoho z nás se rádo věnuje

nějaké ruční práci, plete, háč-
kuje, šije, vyšívá a podobně.
Ráda bych vás jménem Vojko-
vické rozinky z.s. pozvala pra-
videlná setkání, která se konají

každý sudý pátek od 18:00 v Dobré škole. 
Vezměte si s sebou svoji aktuální práci a možná i tro-

chu materiálu pro ty, kteří by se to rádi naučili a u čaje,
nebo vínka spolu při pletení, nejen o pletení popovídáme. 

Zveme i ty z vás, kteří sice zatím nic neumíte, ale
moc rádi byste něco vyzkoušeli. Obecně každý, kdo se
se zápalem nějakému koníčku věnuje, se moc rád podělí
o své zkušenosti. 

Těším se na Vás!
Eva Koňasová

Sdružení aktivních seniorů 
Vážení spoluobčané,
z nového roku uběhly teprve 3 měsíce, proto zatím ne-

máme jak náš spolek prezentovat. Vyčkáváme, až ostatní
organizace budou potřebovat naši pomoc. Přes zimu trá-
víme sudé pondělky na OÚ při kafíčku a vínečku.

Nesmím zapomenout zmínit naši pomoc při pořádání
dětského odpoledne pod názvem „Piráti z Karibiku''.

V zasedací místnosti OÚ probíhá rekonstrukce, proto
jsme naše setkávání přesunuli do Dobré školy. Při hraní
bowlingu jsme zažili spoustu legrace, a zároveň naše
svaly budou připraveny na jarní práce v zahrádkách,
protože jaro se nezadržitelně blíží. Rovněž jsme de-
centně oslavily svátek žen. 
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Jak jsem již před časem zmínila, většina členů na-
šeho Sdružení aktivních seniorů je i členy Svazu zdra-
votně postižených. Tento spolek pořádal v Žabčicích
taneční odpoledne u příležitosti dne žen. Nechyběla
hudba, občerstvení a tombola. Poslední část věnuji
zmínce o výstavě „Tak jde čas". Kromě úklidu Soko-
lovny jsme přispěli retro předměty.

Velikonoce máme přede dveřmi, proto Vám přeji 
veselé Velikonoce. 

Za Sdružení aktivních seniorů
Radka Kubátová

G. Jachina - Vlak do Samarkandu
V roce 1923, v době hladomoru, byl vypraven vlak,

který vezl 500 dětí z chudobince v Kazani do „dobře ži-
veného“ Samarkandu v Turkmenistánu. Po cestě jim
chybělo vše – jídlo, topivo pro lokomotivu, léky, oble-
čení. Mladý voják je odhodlaný zachránit dětské životy
za každou cenu. Krásný román

J. Caplinová – Vinice ve Francii
Další kniha ze série Romantické útěky. 

R. Darebná - S Radkou na cestách
Příhody a zážitky mladé cestovatelky z celého světa.

T. Hlavica – Moje vodácké holky
Vodácká atmosféra, romantika letních lásek, dobro-

družství, české řeky, humor.

N. Horáková – Brněnské Židovky
Moravský markrabě Jan Jindřich zachraňuje své klat-

bou stižené manželství s Markétou Opavskou a sžívá se
s Brnem, jehož součástí je i Židovská čtvrť. Rabín Jakob
spolupracuje s „židovským“ rychtářem a společně řeší
zločiny, jichž se na sobě vzájemně dopustili Židé a křes-
ťané. Mordechaj a jeho dcera Noba přežili dva pogromy
a hledají útočiště v Brně, kde se dosud Židé a měšťané
tolerovali. Blíží se však kritický den, který prověří sílu
letitých vztahů...

S.Segovia – Jantarové slzy
Prusko roku 1945, válka zuří nebezpečně blízko a po-

stupující sovětská armáda rozdělí dvě rodiny, které jsou na
útěku. Jejich děti se uprostřed války musí naučit přežít.

Novinky v knihovně
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H. Nesser - Kdosi buší na dveře
V plískanici na konci ledna někdo zabuší na dveře

Judith Millerové. Žena jde otevřít. Netuší, kdo za nimi
stojí. Nemůže vědět, že tím její život nabere zcela jiný
kurz a že na tento okamžik bude později vzpomínat jako
na začátek toho nejlepšího i nejhoršího, co ji kdy po-
tkalo. Krimi román

M.Georg – Světla na Labi
1. kniha série Hanzovní rodinná sága
Lily Karstenová je dcerou jedné z nejúspěšnějších

rejdařských rodin v Hamburku. Žije ve vile na Bellevue,
sní o tom, že se stane spisovatelkou, a myslí si, že miluje
svého snoubence Henryho.

M.Greorg – Bouře na Labi
Bouřlivá doba. Zakázaná láska. Závěr ságy.

H. Oster – Chlapec z osvětimských stájí
Autor této knihy se narodil jako Heinz Adolf Oster

v Kolíně nad Rýnem a bylo mu pět, když se v roce 1933
dostali nacisté k moci. Rodina se musí přestěhovat do
židovského ghetta v Lodži a odtud je jen krůček k trans-
portu do Osvětimi. Tam se chlapci podaří získat práci
ve stájích u koní a to mu dodává sílu žít a neztrácet na-
ději ani v nejhorších časech.

A mnoho dalších, které najdete na stránkách kni-
hovny www.vojkovice.knihovna.cz v on-line katalogu

Brněnské podzemí
5. března proběhla v knihovně další beseda o brněn-

ském podzemí. Tentokrát jsme se dozvěděli mnoho za-
jímavého o Moravském náměstí a jeho podzemí. Pan
Svoboda byl úžasný jako vždy. 

Jarmila Kresová
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Historie Vojkovic 
Vzpomínejme společně! 
I tentokrát jsme společně zapátrali po méně známých

či doposud nezveřejněných fotografiích z časů minulých,
které se nacházejí v soukromých fotoarchivech, ale které
by v žádném případě neměly zůstat zapomenuty. 

Tentokrát na téma: Když se ve Vojkovicích rukovalo
Odvody ve Vojkovicích někdy kolem roku 1954

Fotoarchiv Mgr. Ivy Tycové

Branci společně s odvodovou komisí v roce 1976
před budovou Místního národního výboru (dnešního
obecního úřadu). 

Po provedení všech potřebných lékařských úkonů
předstupovali branci před komisi jednotlivě a verdikt
zpravidla zněl: „Schopen, odveden!“ Kdo byl vojenskou
lékařskou komisí shledán nezpůsobilým, obdržel tzv.
„modrou knížku“, neboli průkaz o neschopnosti k vo-
jenské činné službě. 

Poté, co byl branec uznán jako schopen a stal se od-
vedencem, čekal už jen na povolávací rozkaz. Nástupní

termíny byly k 1. říjnu a k 1. dubnu. Povolávací rozkaz
přišel jako doporučený dopis na jméno brance a tímto
dopisem se dozvěděl, u jakého útvaru a kdy se má hlásit.
Pokud byl zaměstnán, obdržel dva dny volna na to, aby
si vyřídil osobní záležitosti. Na vojnu se vždy jezdilo
vlakem a povolávací rozkaz posloužil jako bezplatná
jízdenka do druhé třídy s rychlíkovým příplatkem na
dráhu.

Petr Drož, Prezenční vojenská služba za socialismu ve vzpo-
mínkách pamětníků

Odvody ve Vojkovicích někdy kolem roku 1954

Odvody v roce 1976
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Johanna Tischler je obyčejná 16letá dívka s hezkým
jménem, ale i úsměvem, která si na nic nehraje, nic ne-
předstírá, a přesto je to „velká“ hvězda. Ptáte se, proč?
Johča, jak se jí říká, již od svých 4 let bruslí a místo kra-
sobruslení jí uchvátil lední hokej a věřte nebo ne, je
v něm dobrá. Ve svých 16 letech je součástí a oporou
české reprezentace žen v ledním hokeji (české lvice).
Nejprve v kategorii U16 a v současné době v kategorii
U18. České lvice, slovy moderátora České televize pana
Záruby, přepsaly dějiny a zcela jednoznačně prokázaly,
že jsou nikoli srovnatelné, ale v mnoha ohledech úspěš-
nější než jejich mužští kolegové a měla by jim býti vě-
nována patřičná pozornost. 

Vždyť v lednu v roce 2023, reprezentační tým če-
ských lvic U16, jehož byla Johča důležitou součástí, vy-
hrál Evropský olympijský festival mládeže EYOF 2023,
který se uskutečnil v Rakousku, ve městě Spittal an der
Drau. Ještě v témže roce, v dubnu, české lvice, opětovně
i s oporou Johy, svůj úspěch znásobily, když se staly již
podruhé vítězkami Ice Hockey U16 Women’s European
Cup 2023, aby pak v kategorii U18, v lednu 2024, spo-
lečně s Johčou, senzačně překvapily celý hokejový svět
tím, že na Mistrovství světa 2024 ve švýcarském Zugu,
porazily Kanadu a pomyslně padly až v souboji s Ame-
rikou o zlato.

Johy je tedy v takto útlém věku olympijskou vítěz-
kou v ledním hokeji, zlatou mistryní Evropy v ledním
hokeji a stříbrnou medailistkou z Mistrovství světa

v ledním hokeji 2024. Co vše se skrývá za těmito tituly?
Kolik dřiny, píle, odříkání i námahy? Za tento titul vděčí
především sobě, ale kdo byl ten, který ji postavil poprvé
na brusle a vozil na tréninky? Určitě v tom nemalou roli
sehráli i její rodiče, kteří podporují nadání své dcery
a jsou na ni patřičně hrdí. Díky svým výsledkům v led-
ním hokeji a studiu na gymnáziu, byla, jako perspek-
tivní hráčka a studentka, oslovena a vybrána zástupci
střední školy v Kanadě, v Ontariu, ke studiu na této
střední škole, kde se propojil hokejový svět se světem
studijním, a Johča se stala, po krátkém působení na této
střední škole, i v Kanadě, úspěšnou studentkou a vý-
znamnou posilou a nepostradatelnou hráčkou. 

V obecné rovině lze bez jakýchkoli pochyb konsta-
tovat, že každý takový člověk by měl být odměněn
a mělo by se o něm hovořit či psát, a to nejen na strán-
kách zpravodaje. Proto je škoda, že občané obce Vojko-
vice o takové dívence nevědí, a přitom by si Johča,
jakožto nadějná mladá hráčka, ale především občanka
této obce, malou pozornost zasloužila. Mám za to, že je
třeba se o její úspěchy, ve spojení s úspěchy českých
lvic, podělit i s veřejností. Obec Vojkovice se může pyš-
nit, že mladá sportovkyně tady bydlí. Domnívám se, že
takové lidi, ať už sportovce, umělce nebo u další, kteří
si to právem zaslouží, odmění, a to nejen článkem ve
zpravodaji. Vždyť přeci, Johanna Tischler je její sou-
částí.

Leoš Janíček

J O H A N N A
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Vánoční atmosféra a pivní kouzlo: Nezapomenutelný výlet do Jihlavy
Milí čtenáři Vojkovického zpravodaje,
přinášíme vám pohled na prosincovou návštěvu Vá-

nočních trhů na náměstí v Jihlavě a exkurze do Pivovaru
Ježek. Tato kombinace vánoční atmosféry a prohlídky
pivovaru vytvořila den plný radosti, dojmů a společen-
ského ducha.

Trhy nás okouzlily světelnou výzdobou, vůní tradič-
ního punče a lahodnými dobrotami, které místní pro-
dejci nabízeli. Nechybělo také klasické vánoční zboží.
Úžasná však byla ledová dráha uprostřed náměstí, kte-
rou si někteří naši kamarádi, s radostí malého dítěte, rádi
vyzkoušeli. Zkrátka - trhy měly co nabídnout každému,
kdo touží po dávce vánoční atmosféry.

Po procházce vánočními trhy jsme zamířili do Pivo-
varu Ježek. Exkurze nás provedla historií pivovaru

a procesem výroby piva. Měli jsme možnost vidět, jak
se kombinuje tradice s moderními technologiemi a jak
se zrodí lahodné pivo, na které jsou Jihlavští právem
hrdí.

Po vzrušující exkurzi nás čekala degustace různých
druhů piva v prostorách pivovaru. Od ležáků po speci-
ální edice jsme ochutnali bohatství, které nám místní pi-
vovar mohl nabídnout. V kombinaci s příjemným
posezením a přátelskou atmosférou pivovaru jsme za-
končili náš den smíchem a radostí.

Vánoční radost, společenský duch a chuť piva spojily
naše srdce a vytvořily den, na který budeme dlouho
vzpomínat.

Marek Zámečník
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